
PROTOKÓŁ Nr IV/2018

z sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  19 grudnia 2018 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  17 0 0 .
Przewodniczyła:  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar – Przewodnicząca Rady Gminy.
Ustawowy skład rady: 14 radnych.
Obecnych: 14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Ponadto w sesji  udział  wzięli :
         1.  Adam Szczepkowski – Wójt Gminy
         2.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         3.  Anna Szypułowska-Stasiuk -  radca prawny
         4.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 20 do nr 31.

Ad  pkt  1.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar
dokonała  otwarcia  IV  sesji  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdziła  kworum,  przy
którym Rada Gminy może podejmować prawomocne uchwały.
Następnie powitała radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  -
porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  tablicach
ogłoszeń i  zamieszczony w BIP.
Do  porządku  obrad  na  posiedzeniach  komisji  wprowadzone  zostały  następujące
projekty uchwał:
a)  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
    przyznania nieodpłatnie  wsparcia w postaci  świadczenia pieniężnego z pomocy
    społecznej  w formie zasi łku celowego na zakup posiłku lub żywności osobom
    objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i  w domu” na
    la ta 2019 – 2023”;
b) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane świadczenia z
    pomocy społecznej w formie posi łku oraz świadczenia rzeczowego w postaci
    produktów żywnościowych osobom objętych wieloletnim rządowym
    programem „Posiłek w szkole i  w domu” na lata 2019 – 2023;
c)  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie
    dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 2023:
d) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/206 Rady Gminy Grunwald z  
    s iedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 16 l is topada 2016 roku w sprawie określenia
    szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności  za usługi opiekuńcze,  z
    wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami
    psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego
    zwolnienia od opłat ,  jak również tryb ich pobierania;
Ponadto  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały,  którą  podjęliśmy  30
listopada  tego  roku.  To  dotyczy  uchwały  Nr  II/8/2018  w  sprawie  zmian  budżetu
gminy na rok bieżący.  Tam jest  dopisany jeden paragraf.
Z porządku obrad sesji  zostały zdjęte  następujące projekty uchwał:
-  w sprawie statutu Gminy Grunwald;
-  w sprawie ustalenia  zasad wypłacania diet  radnym Rady Gminy Grunwald oraz
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   zwrotu kosztów podróży służbowych.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  IV  sesji
Rady Gminy w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej sesji  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   5.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do
           przyznania nieodpłatnie  wsparcia w postaci  świadczenia pieniężnego z
           pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub
           żywności osobom objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w
           szkole i  w domu” na lata  2019 – 2023;
       b)  w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za przyznane świadczenia z
           pomocy społecznej w formie posi łku oraz świadczenia rzeczowego w
           postaci produktów żywnościowych osobom objętych wieloletnim
           rządowym programem „Posiłek w szkole i  w domu” na lata  2019 – 2023;
       c)  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie
           dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 2023;
       d)  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI/169/2016 Rady Gminy Grunwald z
           s iedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 16 l is topada 2016 roku w sprawie
           określenia szczegółowych warunków przyznawania i  odpłatności  za usługi
           opiekuńcze i  specjalistyczne usługi opiekuńcze,  z wyłączeniem
           specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami
           psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub
           całkowitego zwolnienia od opłat ,  jak również tryb ich pobierania;
       e)  w sprawie Uchwały Nr II/8/2018 Rady Gminy Grunwald w sprawie zmian
           budżetu na 2018 rok;
       f)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2018 – 2032;
       g)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok;
       h)  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald
           na lata  2019 -  2032;
       i)  w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2019 rok;
       j)  w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela  gminy do Związku
           Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”;
       k)  w sprawie zniesienia  pomnika przyrody;
       l)  w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Grunwald z 
           organizacjami pozarządowymi i  podmiotami prowadzącymi działalność
           pożytku publicznego na 2019 rok.
   6.  Wolne wnioski i  informacje.
   7.  Interpelacje  i  zapytania.
   8.  Zamknięcie  sesji .

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  to  jest  przyjęcia  protokółu  z
III  sesj i  Rady  Gminy.  Protokół  jest  wyłożony  do  wglądu  przy  l iście  obecności.
Znajduje się w biurze rady. Niektórzy z nas dostali  elektronicznie.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
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wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  III  sesji  Rady
Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  -  pani  Cecylia  Leceewicz-Husar  –
kolejny punkt  – sprawozdanie wójta  z działalności między sesjami.
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  od 23 listopada  2018 roku mieliśmy 7
awari i  s ieci  wodociągowej;  dwie  w  Rychnowie,  jedna  w  Stębarku,  jedna  w
Zybułtowie,  jedna  w  Dylewie,  jedna  w  Rychnowskiej  Woli  i  ostatnia,  która
wczoraj została usunięta  – w Pacółtowie.
W stacji  uzdatniania  wody  w Gierzwałdzie  wymieniono  na  nowe rury  oraz  pompę
na ujęciu wody Nr 1.  Wyłączono z eksploatacji  dwa arratory.  Tam prowizorycznie
zostało  zasklepione  wejście.  To  jest  takie  rozwiązanie  na  krótko.  W  krótkiej
perspektywie  czasu  należy  kupić  nowe  arratory  i  zamontować  je  tak,  jak
właściwie powinno to wyglądać.  
W  stacj i  uzdatniania  wody  w  Łodwigowie  wymieniono  pompę  po  remoncie  na
ujęcie.  Tam jeszcze jakiś problem jest .  
W  przepompowni  ścieków  w  Stębarku  wymieniono  pompę  na  nową.  Obecnie  też
pracuje  tam  jedna  pompa.  W  najbliższym  czasie  należy  zakupić  kolejną.  Koszt
około 15 tys.  zł .  Trzeba będzie to zrobić.  
Na  dzień  20.12.2018  r.  ogłoszono  przetarg  na  dostawę  węgla  do  9  kot łowni  na
pierwsze półrocze 2019 roku. 
Kolejny  przetarg  będzie  ogłoszony  w  miesiącach  maj  –  czerwiec.  U  nas  te
przetargi  były  organizowane  w  grudniu  a  to  jest  najgorszy  czas  na  zakup  opału.
Wtedy  ten  opał  jest  najdroższy.  Dlatego  postanowiłem,  że  zakupimy  tylko  na
pierwsze  półrocze.  Na  drugie  półrocze  –  maj,  czerwiec,  żeby  było  taniej ,  żeby
nam wystarczyło na sezon grzewczy czy do końca czerwca.
Na  2  stycznia  2019  ogłoszono  przetarg  na  wycenę  28  działek  w  Gierzwałdzie.
Rozstrzygnięto  przetarg  na  odśnieżanie.  Zgłosi ło  się  siedmiu  oferentów.  Pięciu
zostało  wyłonionych,  za  cenę  130,-  zł  za  godzinę  pracy  sprzętu  netto.  To  będzie
pan  Sadowski,  pan  Stachewicz,  pan  Sólkowski,  pan  Szostek,  pan  Borkowski.
Dwóch  zostało  odrzuconych,  bo  tam  były  stawki  160,- ,  170,-  z ł;  pan  Pszenny  i
pan Zbrzyzny.  
Kończymy  remont  dachu  na  szkole  podstawowej  w  Gierzwałdzie.  Tam  już  tylko
zostały obróbki.  W tym tygodniu ma to być dokończone.  Pan Bach tym się zajął .  
Miel iśmy  też  awarię  centralnego  ogrzewania  w  Stębarku  w  gimnazjum.  Tam
podajnik uległ awarii  i  s terownik.  To zostało wszystko usunięte.  
Dzięki  pomocy  właścicielom  żwirowni  z  Kitnowa;  pani  Joanny  i  Pawła  Bocian
otrzymaliśmy  10  ciężarówek  destruktu.  Zostało  wysypane  na  drogę  Gierzwałd  –
Domkowo  i  za  to  serdecznie  tym  państwu  dziękuję.  Oczywiście  gminę  to  nie
kosztowało  nawet  złotówki.  W  sumie  pani  Joanna  się  tym  wszystkim  zajęła.
Podstawili  swoje  środki  transportu.  Rozwieźli  to  na  drogę,  wysypali .  My  tylko
podpisal iśmy dokumenty.  
12  grudnia  mieliśmy pożar  w jednym z gospodarstw na  terenie  naszej  gminy.  Tam
poszkodowany  zwrócił  s ię  do  mnie  jako  do  wójta  o  pomoc  materialną  czy
wsparcie  odbudowy  tego  budynku  inwentarskiego,  który  uległ  zniszczeniu.  Ja
postanowiłem,  że  zakupimy  mater iał  czyli  deski,  kantówki,  to  są  niewielkie
ilości,  około  3  m 3  i  przekażemy  temu  rolnikowi  w  ramach  pomocy  gminy  na
odbudowę tego budynku inwentarskiego.  
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
przechodzimy do kolejnego punktu obrad -  przyjęcie uchwał.  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy – pani Krystyna Zwalińska przestawiła
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projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryter ium dochodowego uprawniającego
do  przyznania  nieodpłatnie   wsparcia  w  postaci  świadczenia  pieniężnego  z
pomocy  społecznej  w  formie  zasiłku  celowego  na  zakup  posiłku  lub  żywności
osobom  objętych  wieloletnim  rządowym  programem  „Posiłek  w  szkle  i  w  dom  u”
na lata  2019 – 2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Mieszkaniec Gierzwałdu – pan Edmund Żmijewski – te 150% to i le  jest?
Radna – pani Małgorzata Kamińska – to  jest  kryter ium dochodowe.  
Mieszkaniec Gierzwałdu – pan Edmund Żmijewski – do jakiej  kwoty?
Radna – pani Małgorzata Kamińska – do 2.250,-  zł  brutto.
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – projekty uchwał
w sprawie opieki społecznej  przedstawiała  nam pani kierownik GOPS. Uznaliśmy,
że  jej  obecność  dzisiaj  nie  jest  konieczna.  W związku  z  tym przedstawiamy tylko
projekty uchwał.  
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  nic  tam  się  nie  zmieniło  tylko  nazwa  tego
programu.  Zasady są te  same, które były do grudnia.
Radna – pani Małgorzata Kamińska – te  same kryter ia.  
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/20/2018  w  sprawie
podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania
nieodpłatnie  wsparcia  w  postaci  świadczenia  pieniężnego  z  pomocy  społecznej  w
formie  zasiłku  celowego  na  zakup  posiłku  lub  żywności  osobom  objętych
wieloletnim  rządowym  programem  „Posiłek  w  szkole  i  w  domu”  na  lata  2019  –
2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).  
Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za  przyznane  świadczenia
z pomocy społecznej.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska  przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za  przyznane  z
pomocy  społecznej  w  formie  posi łku  oraz  świadczenia  rzeczowego  w  postaci
produktów  żywnościowych  osobom  objętych  wieloletnim  rządowym  programem
„Posiłek w szkole i  w domu” na lata 2019 – 2023.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/21/2018  w  sprawie
określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za  przyznane  z  pomocy  społecznej  w  formie
posiłku  oraz  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych
osobom objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek  w szkole  i  w domu”
na lata  2019 – 2023. 
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu osłonowego   w zakresie
dożywiania.  
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska  przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w
zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 2023.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  glosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się   nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/22/2018  w  sprawie
ustanowienia  wieloletniego  programu osłonowego  w zakresie  dożywiania  „Pomoc
gminy w zakresie  dożywiania” na la ta 2019 – 2023. 
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(Uchwała w załączeniu  -  zał .  nr 5).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  z  16  l is topada  2016  r.  w  sprawie  określenia
szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opekuńcze  i
usługi  specjal istyczne.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Krystyna  Zwalińska  przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXI/169/2016  Rady  Gminy
Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z  dnia  16  l is topada  2016  roku  w  sprawie
określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem specjalistycznych
usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  od opłat ,  jak również  tryb ich
pobierania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/23/2018  w sprawie  zmiany
Uchwały  Nr  XXXI/169/2016  Rady  Gminy  Grunwald  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie  z
dnia  16  l is topada  2016  roku  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi
opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z
zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków  częściowego  lub
całkowitego zwolnienia od opłat ,  jak również tryb ich pobierania.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).  
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
porządku  obrad  dotyczy  zmiany  uchwały  Nr  II/8/2018  Rady  Gminy  Grunwald  w
sprawie  zmian  budżetu  na  2018 rok.  Tę  uchwałę  podjęl iśmy 30 listopada.  Projekt
uchwały był omawiany na posiedzeniach komisji .   
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  nie  zgłaszałem  takiego  wniosku  dotyczącego  tych
uchwał  z  zakresu  pomocy  społecznej,  bo  dzisiaj  nie  było  pani  kierownik  GOPS,
więc  nie  było  sensu  tego  się  domagać.  Skoro  jest  skarbnik  gminy,  skoro  są
mieszkańcy  gminy,  to  jak  gdyby  wypadałoby,  żeby  fachowiec  w krótkich  słowach
tą  uchwałę  przedstawił.  Popełnil iśmy  chyba  błąd  w  dniu  wczorajszym  decydując
się,  żeby  kierownika  GOPS  nie  było  dzisiaj ,  żeby  nie  przedstawiał  tego  pakietu
uchwał  w  sprawie  pomocy  społecznej.   Jak  państwo  zauważyli ,  pytania  jednak
mieszkańcy  mają  a  my  jako  nie  fachowcy  nie  jesteśmy  w  stanie  na  te  pytania
odpowiedzieć.  W  związku  z  tym  korzystając  z  momentu,  kiedy  są  fachowcy  i
potraf ią rozwiać wszelkie  wątpliwości.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  myślę  panie
Bala,  że  ustosunkuję  się  do  pańskiej  wypowiedzi  i  na  pewno  wniosek  zostanie
pozytywnie  potraktowany  i  każdy  projekt  uchwały  będzie  omawiany  na  obradach
sesji  przez  kierownika  danej  jednostki,  przez  osobę,  która  się  na  tym  doskonale
zna.  
Radny – pan Ryszard Bala – ja myślę,  że to  by było rozsądne rozwiązanie.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  30  listopada  została  podjęta
uchwała  o  zmianie  budżetu  na  2018  rok.  W  uchwale  tej  zostały  wprowadzone
zmiany  zwiększające  zarówno  dochody  jak  i  wydatki  dotyczące  wydawania
zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  po  stronie  dochodów  jak  i  wydatki
na  rozwiązywanie  problemów  alkoholowych  i  przeciwdziałaniu  narkomanii ,
jednak  sama  treść  tego  działania  nie  została  zapisana  w  uchwale  głównej.  W
związku  z  tym  RIO  zwróciła  się  z  prośbą,  żeby  na  najbl iższej  sesj i  to  naprawić.
Dlatego  też  dzisiejsza  ta  uchwała  jest  zmieniająca  zapis  treści  uchwały.  W
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załącznikach  zarówno  dochodowych  jak  i  wydatkowych  te  zmiany  zostały  już
wprowadzone.  Jedynie  jest  ten  zapis,  który  mówi  o  tym,  że  te  dochody  z  tytułu
zezwoleń  alkoholowych  wzrosły  do  kwoty  87.421,-  zł .  Natomiast  wydatki
związane  z  gminnym  programem  profilaktyki  rozwiązywania  problemów
alkoholowych  do  kwoty  81.688,-  zł  i  real izacja  programu  przeciwdziałania
narkomanii  do kwoty 5.733,-  zł .  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie:  Uchwały  Nr  II/8/2018  Rady  Gminy  Grunwald  w
sprawie zmian budżetu na 2018 r.
Radni  uwag mnie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/24/2018  w  sprawie
Uchwały Nr II/8/2018 Rady Gminy Grunwald w sprawie zmian budżetu na 2018 r.
(Uchwała w załączeniu -  zał .  nr 7).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na lata  2018 – 2032.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  na  2018  -  2032,  która  jest
przedstawiana  dzisiaj  państwu  obejmuje  zmniejszenie  dochodów  i  wydatków  o
kwotę  27.968,-  zł .  Wynika  ona  przede  wszystkim z  decyzji  wojewody,  które  były
wprowadzone zarządzeniem wójta dnia 30 l is topada,  zarządzenie Nr 63/2018.
Uchwała  budżetowa,  która  jest  przygotowana  na  dzisiejszy  dzień  nie  wprowadza
żadnych  zmian  zmniejszających  ani  zwiększających  budżet  ani  po  stronie
dochodów  ani  wydatków.  Jedynie  wprowadza  zmiany  w  planach,  przesunięcia
między  działami,  rozdziałami  i  paragrafami.  Wprowadza  zmiany  w  planach,  ale
nie  wprowadza zmian zwiększających czy zmniejszających budżet.  
W  związku  z  powyższym  w  załączniku  nr  1  WPF  dokonuje  się  zmian
zmniejszających  ten  budżet  o  kwotę  27.968,-  zł .  Natomiast  w  załączniku  nr  2,
gdzie  są  przedsięwzięcia,  żadnych  zmian  nie  wprowadzamy.  Zostają  one  bez
zmian. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Mam
pytanie  dotyczące  szczegółów  tego  zarządzenia  wojewody,  które  zmniejsza  o
27.968,-  zł .  Z czego to wynika?
Skarbnik  –  pani  Urszula  Borkowska  –  przykro  mi  bardzo,  nie  wzięłam ze  sobą.
Szkoda,  że  pan  tego  pytania  wczoraj  nie  zadał,  bym  się  przygotowała.
Przyniosłabym panu tę decyzję.
Radny – pan Ryszard Bala – pani  przewodnicząca wypraszam sobie taki ton pani
skarbnik,  kiedy  zwraca  uwagę,  kiedy  ja  mam  zadawać  pytania.  Proszę  o
odnotowanie tego w protokole.
Skarbnik Gminy – pani  Urszula  Borkowska –  gdyby pan radny wczoraj  zapytał,
ja  bym  wzięła  materiały  i  mogłabym  dokładnie  przedstawić.  W  tej  chwili
materiały  mam  w  gminie  i  nie  mogę  powiedzieć  dokładnie,  którego  dotyczy.  Na
pewno  to  są  związane  z  opieką  społeczną,  ale  dotyczą  jakiego  rozdziału,  nie
jestem  w  stanie  odpowiedzieć.  Dotyczy  to  opieki  społecznej  i  są  zmniejszenia.
Natomiast  nie  mogę  powiedzieć  dokładnie,  którego  paragrafu  dotyczy  i  którego
rozdziału.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.
Przychodząc  na  sesję  pani  skarbnik  powinna  być  przygotowana.  Ta  uchwała  w
sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  wyszczególnia  kwotę  27  tys.  zł .   W
związku  z  tym  informacja  czy  wiedza  na  temat  tego,  z  czego  wynika  ta
zmniejszona  kwota,  mi  się  wydaje,  nie  wymaga  specjalnej  f i lozofii  i  odpowiedzi
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ze  strony  pani  skarbnik.  Nie  trzeba  tutaj  całego  biura  ściągać,  żeby  tą  wiedzę
posiadać.  
Radna – pani Ewa Ziejewska – wczoraj  komisję miel iście,  to mogliście
dyskutować. 
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  jestem w stanie  odpowiedzieć  na
to  pytanie,  ale  gdybym  miała  materiały.  Być  może  nie  jest  jedna  decyzja.  Może
być kilka.  Nie chcę się  wypowiadać,  że to było na opiekę społeczną,  ale  związane
z  dodatkami  mieszkaniowymi  czy  zasi łkami  społecznymi.  Jak  wspomniałam,
wczoraj  mieliśmy  posiedzenie  komisji  w  urzędzie  i  gdyby  padło  takie  pytanie,
gdybym  nawet  nie  wiedziała,  mogłabym  iść  do  góry  i  przynieść  dokumenty  i
dokładnie  odpowiedzieć.  W  tej  chwili  nie  jestem  przygotowana,  bo  takiej
potrzeby  nikt  nie  zgłaszał  z  państwa  radnych.  Jest  zarządzenie  wójta,  które  było
wydane  i  to  jest  tylko  potwierdzenie,  że  taka  kwota  została  zmniejszona.  Jeśli
jest  taka  potrzeba  na  przyszłość,  to  te  uchwały  są  omawiane  zawsze  szczegółowo
na  posiedzeniach  komisj i ,  jeśli  są  wątpliwości,  proszę  o  zgłaszanie.  Jeśli  trzeba
to  mogę  takie  informacje  zawsze  omówić  tylko  żebym  wiedziała,  że  chcecie
państwo  szczegółowo.  Nigdy  nie  było  takich  zastrzeżeń.  Nigdy  państwo  nie
żądaliście  tak  szczegółowych  informacji .  To  są  decyzje  wojewody,  na  które
praktycznie  ani  państwo  radni  ani  pan  wójt  ani  ja  nie  mamy  żadnego  wpływu.  To
są  decyzje,  które  są  o  dotacjach  celowych  i  to  są  pieniądze  znaczone  i  one  są  z
przeznaczeniem na  daną  dotację,  na  dane  wydatki  zarówno po dochodach  jak  i  po
wydatkach. Muszą być przeznaczone na wskazany cel przez wojewodę. 
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  ja  uważam,  że  takie  sprawy  powinniśmy  na
komisjach  pytać  szczegółowo.  Teraz  faktycznie  pani  skarbnik  skąd  ma  podać
jakieś  domyślne,  jakieś  wymyślne  kwoty.  Na  pewno  pana  by  nie
usatysfakcjonowały.  Taka  jest  prawda  panie  Ryszardzie.  Trzeba  zadawać  pytania.
Po to są te  komisje.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Szanowni  Państwo.  Pytać  po  to,  żeby  uzyskać
informację  jest  rzeczą  ludzką.  Po  to  się  pyta,  żeby  nie  błądzić.  Ja  nie  chcę  tutaj
szczegółów  na  temat  tego,  i le  z  jakiego  działu,  w  jakiej  dziedzinie  zostało  przez
wojewodę  zmniejszone.  Te  zmniejszenia  mogą  głównie  dotyczyć  albo  oświaty
albo  pomocy  społecznej  i  w  takim  zakresie  gdyby  pani  skarbnik  odpowiedziała,
że  na  pomoc społeczną czy też w oświacie  zostało zmniejszone o kwotę  27 tys.  zł
w zupełności  by  to  mi  wystarczyło.  Oburzanie  się,  że  ja  tego pytania  nie  zadałem
wczoraj,  wydaje  mi  się  jest  –  delikatnie  mówiąc  -  śmieszne.  Zadanie  pytania,
które  ma  poszerzyć  moją  wiedzę,  jest  moim  przywilejem,  moim  prawem.  Ja  w
każdym  momencie  mogę  to  pytanie  zadać,  a  osoba  kompetentna,  odpowiedzialna
w urzędzie za przygotowanie projektu budżetu czy projektu wieloletniej  prognozy
finansowej  powinna  mi  na  to  pytanie  odpowiedzieć,  chociażby  w  zakresie
ogólnym.  To,  że  pani  skarbnik  nie  przynosi  tutaj  ze  sobą  biura  swojego,  to  jest
zrozumiałe,  ale przynajmniej tą  podstawową wiedzę powinna mieć.  
Radny – pan Sławomir Matuszewski – ja chciałem powiedzieć o tych komisjach,
że  trzeba  by  wyjaśnić  po  co  są  komisje.  Tam  jest  wyraźnie  na  zaproszeniu,  że
zaopiniowanie  projektów  uchwał  na  najbliższą  sesję  rady  gminy.  Pytanie  które
dzisiaj  było  zadane,  to  uważam,  że  nie  z  tego  powodu  tylko  było  zadane
złośl iwie.  Dlatego pan nie zadał tego pytania na komisj i .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  panie  Bala  czy
odpowiedź pani skarbnik satysfakcjonuje pana?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  nie  Pani  Przewodnicząca,  bo  nie  uzyskałem
odpowiedzi,  ale  nie  mam  zamiaru  tego  tematu  drążyć,  bo  sądziłem,  że  być  może
ten  problem  interesuje  inne  osoby  na  tej  sali .  Widzę,  że  zainteresowania  wśród
radnych  nie  ma  i  traktują  moje  pytania  jako  złośliwość.  Czy  sołtysi  i  mieszkańcy
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są  zainteresowani  nie  wiem,  ale  przynajmniej  wiem,  że  radni  nie  są
zainteresowani.  
Sołtys  –  pan  Arkadiusz  Rosa  –  jako  widz,  obywatel,  mieszkaniec  gminy  też
chciałbym  wiedzieć  nie  w  szczegółach,  ale  ogólnie  gdzie  są  zmniejszenia  i
zwiększenia.  Argument,  że  mówiliśmy  na  komisjach,  to  my  mamy  nie  wiedzieć,
co  było  omawiane,  nie  mamy  prawa  wiedzieć.  Nie  chodzi  o  szczegóły  tylko
ogółem.  Kolejny  radny  używa  argumentu,  że  omawial iście  na  komisji .  Dobrze
omawiajcie,  ale mieszkańcy też chcą wiedzieć.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  panie  Rosa
posiedzenia  komisji  rady  są  otwarte  i  każdy  z  wyborców,  każdy  z  mieszkańców
ma  prawo  wziąć  udział .  Tam  byście  się  przysłuchal i  naszej  dyskusji .  Proszę  mi
wierzyć,  że  my  wczoraj  skończyliśmy  pracę  o  godzinie  18 3 0 .  Od  godziny  15 0 0

siedziel iśmy  w  gminie  i  pracowaliśmy  nad  tymi  projektami  uchwał.  Ja  tylko
informacyjnie przekazuję.  
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Jesteśmy
po  to,  żeby  o  problemach  dyskutować.  Dopóki  są  wątpliwości,  dopóki  są  pytania,
powinniśmy  te  pytania  stawiać  i  udzielać  odpowiedzi  na  te  pytania.  Odsyłanie
mieszkańców  czy  kogokolwiek  do  posiedzeń  komisj i  wydaje  się  niekoniecznie
właściwą  drogą.  Po  wczorajszej  komisji  -  jeżeli  ktoś  z  państwa  dokonywał
jeszcze  analizy,  przesłuchiwał  czy  sprawdzał  co  na tej  komisji  zostało  omówione,
co  zostało  wyjaśnione  -  po  tej  komisji  jeszcze  ma  prawo  mieć  własne  pytania,
własne  przemyślenia  i  te  pytania  zgłaszać  do  czasu  kiedy  Pani  Przewodnicząca
nie  zarządzi  głosowania.  Wtedy  ta  dyskusja  praktycznie  przestaje  mieć  miejsce.
Proszę nie  stawiać sprawy tak,  że na komisjach dyskutujemy,  wyjaśniamy a potem
już  cicho sza.  Przychodzimy tutaj ,  głosujemy i  sprawa jest  zamknięta.  Nie na tym
polega opracowywanie,  podejmowanie uchwał rady gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  panie  Bala  ja
jako  radna,  jako  przewodnicząca  przychylam  się  do  tego  co  pan  powiedział .
Prawdą jest ,  że do momentu dopóki nie podniesiemy ręki,  kto jest  za,  kto jest
przeciw, temat  jest  zawsze otwarty.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  dyskusja  trochę  się  przeciąga.  Ja  nie  kwestionuję
zasadności  tej  uchwały  ani  sensu  jej  podejmowania.  W  sprawie  tej  uchwały
zadałem  jedno  pytanie,  na  które  chciałem  uzyskać  dodatkową  informację,  ale  nie
stawiam  wniosku,  żeby  tą  uchwałę  odrzucić  czy  też  przesunąć  na  inny  termin.
Ponieważ  pani  skarbnik  nie  jest  przygotowana  na  udzielenie  mi  odpowiedzi,  ja
mam  prawo  na  podstawie  tych  informacji ,  które  zebrałem  do  tej  pory  podjąć
decyzję  albo  głosuję  za  ta  uchwałą  albo  nie.  Natomiast  ta  odpowiedź,  której
oczekiwałem  od  pani  skarbnik  czy  też  brak  tej  odpowiedzi  nie  ma  decydującego
wpływu na to,  jak ja  będę głosował.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  proszę  państwa  bardzo  proszę,
żeby  nie  uważać  że  jestem  nieprzygotowana.  Ja  twierdzę,  że  wczoraj  mogłam
odpowiedzieć na każde pytanie.  Jeśl iby taka była wola radnych, przygotowałabym
również  i  dokumenty,  przedstawiła  państwu  również  dzisiaj .  Była  pani
przewodnicząca,  prosiła  wczoraj  o  dokonanie  bardziej  szczegółowej  analizy
jednego  z  dokumentów,  zostały  dziś  przygotowane,  państwu  przedstawione.
Gdyby  takie  pytanie  padło  wczoraj,  gdybym  nie  znała  odpowiedzi,  udzieli łabym
państwu  jej  dzisiaj .  Natomiast  nie  było  takiego  pytania,  nigdy  państwo  nie
pytaliście  o  takie  dane.  Ja  przedstawiam,  to  było  zarządzenie  wójta.  To  jest
podjęte  przez  wójta  zarządzenie.  Wójt  podpisał.  Państwo  w  tej  chwili
informacyjnie  otrzymujecie  tą  informację,  że  taka  została  dokonana  zmiana.
Najprawdopodobniej,  nie  jestem  pewna,  bo  to  było  dokonane  30  listopada,  dziś
mamy  praktycznie  zaraz  koniec  grudnia.  Po  miesiącu  mam  panu  powiedzieć
dokładnie,  szczegółowo  co  było  zwiększeniem  czy  zmniejszeniem.  Ja  nie  jestem
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komputerem,  żebym wszystko  pamiętała.  Nie  tylko  to  mam na  głowie,  żeby  takie
rzeczy  prowadzić.  Gdyby  takie  pytanie  zadał  pan  wczoraj,  dziś  szczegółowo  bym
to  panu  omówiła.  Proszę  nie  mówić,  że  jestem  nieprzygotowana,  bo  zawsze  się
staram  państwu  odpowiadać  tak  jak  trzeba  i  niech  pan  tutaj  złośliwie  nie  mówi,
że jestem nieprzygotowana. Odpowiadam, prawdo podobnież  to były zmiany w
opiece społecznej.  
Radna – pani  Ewa Ziejewska –  ja  przysłuchuję  się  tutaj  rozmowom. Uważam, że
tracimy  czas  niepotrzebnie.  Gdyby  sesje  i  komisje  do  południa,  wtedy  pani
skarbnik  podeszłaby  do  swojego  biurka,  przyniosła  dokumenty,  wyjaśni łaby  panu
Ryszardowi.  Nie  byłoby  problemu.  Po  co  teraz  sobie  mówimy,  że  ktoś
przygotowany,  ktoś  nieprzygotowany.  To  jest  logiczne,  że  pani  skarbnik  nie  jest
omnibusem  i  wszystkich  wiadomości  nie  posiada  na  każde  pytanie.  To  jest
normalne.  Jeżel i  to  tak  ma  być,  mamy  ciągle  się  spierać  i  mamy  podsumowywać
działania,  więc  uważam,  że  do  południa  powinna  być  komisja  i  sesja.  Zawsze
każdy pracownik będzie dyspozycyjny, poda i  nie będzie.  Takie jest  moje zdanie.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz_Husar –  rozumiem pani
Ziejewska,  że  to  jest  wniosek,  żeby  zmienić  godzinę,  ale  my  dzisiaj  tego  nie
podejmiemy. Musimy porozmawiać z wyborcami.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  szanowni  państwo  jeśl i  można,  po  to
się  zgodziłem na  to  i  zarządzi łem by  od  stycznia  2019  roku  w poniedziałki  urząd
będzie  pracował  od  godziny  9 0 0  do  godziny  17 0 0 .  Uzgodnil iśmy,  że  komisje  będą
się  odbywały w poniedziałki  o 15 0 0  po to,  żeby byli  pracownicy.  Właśnie jak będą
takie  pytania,  niekoniecznie  do  pani  skarbnik,  może  do  innego  pracownika
urzędu,  potrzeba  przynieść  jakieś  dokumenty,  pokazać  czy  wyjaśnić  coś,
przychodzi urzędnik i  wyjaśnia.
Tutaj  muszę  jednak  stanąć  w  obronie  mojego  pracownika,  pani  skarbnik,  bo
uważam,  że  wywiązuje  się  ze  swoich  obowiązków.  Ja  obserwuję  wszystkich
pracowników  w  urzędzie.  Uważam,  że  większość  to   są  fachowcy  i  to  świetni
fachowcy.  Tak  że  też  sobie  nie  życzę,  żeby  tu  atakować  moich  pracowników.  Ja
jestem kierownikiem jednostki  i  odpowiadam za  to  kogo zatrudniam i  za  to  z  kim
chcę  ja  pracować.  Ja  decyduję  czy  pani  skarbnik  będzie  pracowała  dla  mnie  i  dla
nas  czy  nie.  Sesje  czy  muszą  być  w  godzinach  pracy  urzędu,  myślę  że
niekoniecznie.  Jeżel i  na  komisjach  wszystko  zostanie  wyjaśnione,  wczoraj  było
wszystko  wyjaśnione,  nikt  nie  miał  pytań,  uważam,  że  to  jest  takie  niepotrzebne
tutaj  boksowanie  się.  Powinniśmy  zakończyć  dyskusję  i  przejść  do  głosowania.
Iść  dalej  z  porządkiem  obrad.  Ja  o  17 0 0  mam  spotkanie  w  Stębarku  z  okazj i  5-
lecia  istnienia  punktu  przedszkolnego.  Chciałbym jeszcze  tutaj  do  końca  tej  sesji
być.  Wszystkie punkty żebyśmy przeszl i .  
Radny –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Dziękuję
panu  wójtowi  za  wyjaśnienia.  Natomiast  ja  chciałbym  zwrócić  uwagę  na  dwie
sprawy:  pierwsza  -  to  rada  gminy  i  radni  są  od  kontroli  wójta  i  od  stanowienia
prawa.  Nasza  kontrola  i  ocena  działania  organu  i  instytucji  gminnych  jest
niezależna  od  pana  decyzji  personalnych  i  od  pana  oceny  pracowników.  Ja  swoją
opinię  wyrazi łem  na  temat  przygotowania  pani  skarbnik  tylko  dlatego,  że  nie
potraf iła  mi  odpowiedzieć  na  podstawowe w sprawie  tej  uchwały  pytanie.  To  jest
główny  zarzut.  Przy  okazj i  wykazała  się  szersza  dyskusja  na  temat
funkcjonowania  pewnych  rzeczy.  Myślę,  że  do  elementów  tej  dyskusji  będziemy
wracać.  Natomiast  chciałbym  mocno  jeszcze  raz  podkreślić,  to  radni  są  od  tego,
żeby oceniać funkcjonowanie urzędu i  instytucji  gminnych.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2018 – 2032. 
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Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/25/2018  w sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta 2018 – 2032.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pan  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  projekt
uchwały dotyczy  zmian budżetu gminy Grunwald na 2018 rok.
Skarbnik  Gminy –  pani  Urszula  Borkowska –  nie  wprowadzamy żadnych zmian
zwiększających  lub  zmniejszających  budżet  tylko  jedynie  przesunięcia  między
działami,  paragrafami.  Trzeba  było  wprowadzić  zmiany  w  dotacjach,  które  są
udzielane  z  budżetu  dla  podmiotów  należących  i  nienależących  do  sektora
finansów publicznych. Po przeanalizowaniu dotychczasowego wykonania należało
zwiększyć  w  niektórych  miejscach,  w  niektórych  miejscach   można  było  te
dotacje  zmniejszyć.  Należało  dokonać  analizy  należnego  funduszu  świadczeń
socjalnych  dla  pracowników  wszystkich  jednostek  jak  i  urzędu.  Ponieważ
konstruując  budżet  na  dany rok  przyjmuje  się  obecną l iczbę  pracowników.  Jednak
w  ciągu  roku  dokonują  się  różne  zmiany  zwiększające  lub  zmniejszające
zatrudnienie  i  na  koniec  roku  jest  potrzeba  zweryfikowania  i lości  zatrudnionych
osób i  zmiany należnego funduszu świadczeń socjalnych.  W związku z tym, też to
zostało  dokonane.  Dokonane  zostały  również  zmiany  w  zadaniach  zleconych,
przesunięcia  w  niektórych  działach,  paragrafach.  Jak  wcześniej  wspominałam  w
zadaniach  zleconych  był  zakup  czytników  do  Urzędu  Stanu  Cywilnego.  Zakup
czytników  został  przyjęty  w  paragrafie  –  zakup  materiałów  i  wyposażenia.  Jak
dotar ła  faktura,  to  jest  zakup  materiałów i  wyposażenia  i  przesyłka  18,-  zł ,  która
już  jest  w  innym  paragrafie.  W  związku  z  tym  trzeba  było  z  paragrafu  jednego
przesunąć  na  paragraf  drugi.  Biorąc  pod  uwagę,  że  są  to  zadania  zlecone  a  więc
załącznik  nr  3,  który  wskazuje  zmiany  w zadaniach  zleconych  i  dlatego  też  takie
przesunięcia  między paragrafami.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 r.   
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/26/2018  w  sprawie  zmian
budżetu Gminy Grunwald na 2018 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodnicząca  Rady Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  kolejny  projekt
uchwały  dotyczy  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald
na lata  2019 – 2032.  
Skarbnik  Gminy  -  pani  Urszula  Borkowska  –  WPF  na  lata  2019  –  2032
przedstawiona  została  jako  projekt  budżetu  do  RIO,  która  wydała  opinię
pozytywną  nie  wprowadzając  żadnych  zmian.  W  WPF  w  załączniku  nr  1  zostały
ujęte  wszystkie  f inansowe  sprawy,  które  są  ujęte  w  projekcie  budżetu.  To  są
kwoty  dochodów,  przychodów,  rozchodów,  wydatków.  Tutaj  są  kwoty  finansowe.
Jeśli  chodzi  o  załącznik  nr  2  przedsięwzięcia,  w  przedsięwzięciach  zostały
wykazane  dwa  przedsięwzięcia  czyli  zakup  samochodu  osobowego.  To  jest
leasing  a  nie  zakup,  kończący  się  w  tym  roku  –  12.758,17  zł .  Przebudowa  drogi
gminnej  we  Frygnowie,  kontynuacja  na  rok  2019  też  50  tys.  zł .  Pierwotnie  było
wprowadzone  boisko,  które  RIO  uznała,  że  to  nie  jest  przedsięwzięcie  i  kazała
wyrzucić.  Nie  uwzględniając  to  jak  jakieś  naruszenie,  które  należało  uwzględnić.
To zadanie inwestycyjne -  budowa boiska sportowego w Stębarku zostało usunięte
i  zostały tylko dwa przedsięwzięcia.  

10



Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2019 – 2032.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących się nie było – podjęła  uchwałę Nr IV/27/2018 w sprawie
uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na la ta  2019 –
2032. 
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).
Radny Dariusz Nowicki  opuścił  salę obrad.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
porządku obrad dotyczy uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2019 rok.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  projekt  budżetu  na  2019  również
został  przedstawiony  RIO.  Niestety  RIO  wydała  pozytywną  opinię  do  tego
projektu  budżetu  z  uwagami.  Pierwszą  uwagą  była  źle  wyliczona  rezerwa celowa.
Wynikała  ze  złego  zaokrąglenia.  Została  naprawiona.  RIO  zwróci ła  uwagę  na
boisko  w  Stębarku  nie  jest  przedsięwzięciem,  że  jest  to  zadanie  jednoroczne,
żeby  wyrzucić  z  załącznika  nr  4  i  też  to  jest  poprawione.  Kolejnym  błędem  było
to,  że  wpisałam  również  upoważnienie  dla  pana  wójta  do  zaciągania  kredytów  i
pożyczek.  Takich  kredytów  i  pożyczek  nie  planujemy  na  2019  rok.  Takie
upoważnienie  nie  powinno  wójtowi  być  wpisane.  Zostało  usunięte.  Czwarta
uwaga,  którą  RIO  wystosowała  było  brak  zaplanowanych  wydatków  w  wysokości
2% dla  Izb  Rolniczych.  Takie  wydatki  zostały  również  poprawione  i  umieszczone
w  projekcie  budżetu  na  2019  rok.  Oprócz  tych  zmian,  które  zostały  wskazane
przez  RIO  jako  błędy  pan  wójt  wprowadził  swoje  zmiany  do  projektu  uchwały.
Zostały  zmienione  dotacje  dla  jednostek  należących  i  nie  należących  do  sektora
finansów  publicznych.  Między  innymi  wcześniej  zaplanowana  kwota  dotacj i  dla
GOK  w  kwocie  550  tys.  z ł  została  zmieniona  na  500  tys.  zł .  Dla  Gminnej
Bibl ioteki  Publicznej  w  projekcie  było  100  tys.  zł ,  zmieniono  na  70  tys.  z ł .
Wszystkie  dotacje  związane  z  niepublicznymi  jednostkami  oświaty  zostały  bez
zmian.  Natomiast  zmieniono  dotację  dla  Fundacj i  Grunwald.  Wcześniej
planowano  25  tys.  zł .  Obecnie  jest  5  tys.  zł .  Stowarzyszenie  EDURO  Grunwald
było  5  tys.  zł  i  zostaje.  Stowarzyszenie  na  rzecz  osób niepełnosprawnych  było  10
tys.  zł  i  zostaje  10  tys.  zł .  Stowarzyszenie  „Nasze  Pacółtowo”  nie  było
zaplanowane w ogóle.  Był  klub petanque,  który rozwiązał  swoją działalność.  Te 5
tys.  zł  zostało  przekazane  na  „Nasze  Pacółtowo”.  Wszystkie  kościoły,  wszystkie
paraf ie  miały  zaplanowane  wcześniej  po  10  tys.  zł .  Zostało  to  zmienione  na
kwotę  po  5  tys.  zł .  Zmianie  uległa   możliwość  zaciągania  kredytu  w  rachunku
bieżącym  czyli  na  przejściowy  deficyt,  f inansowanie  przejściowego  deficytu.
Planowane  było  500  tys.  zł .  Pan  Wójt  złożył  propozycję  o  zwiększenie  do  1  mln
zł.  Taka wartość  została  wpisana  jako limit  zobowiązań  –  1  mln  zł  i  takie  też  jest
upoważnienie  wójta  do  zaciągania  takiego  zobowiązania.  Pozostałe  kwoty,
pozostałe wartości  zostały bez zmian. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  W  dniu
wczorajszym w czasie  posiedzenia  połączonych  komisji  miała  się  odbyć  dyskusja
na  temat  projektu  budżetu  na  2019  rok.  Ja  przewidując  taką  sytuację,  że  będzie
dyskusja  nad projektem budżetu  5  grudnia  zwróci łem się  do  wójta  z  wnioskiem o
udostępnienie  kopii  wniosków,  które  państwo  radni,  państwo  sołtysi ,  inne
organizacje  i  instytucje  skierowały  do  wójta  gminy  bądź  do  rady  po  to,  żeby  w
ująć  w  budżecie  gminy  na  rok  2019  jakieś  przedsięwzięcia.  Proszę  sobie
wyobrazić,  że  odpowiedź  na  to  pytanie  otrzymuję  20  minut  przed  posiedzeniem
komisj i .  Mam  pytanie  do  pani  skarbnik,  czy  to  było  celowe  działanie  czy  też  tak
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działa  urząd,  w  którym  pani  również  pełni  funkcję.  Te  wnioski  były  kierowane  i
do  wójta  i  do  rady  gminy.  Rada  Gminy  tych  wniosków  kierowanych  do  niej  nie
dostała  mimo,  że  była  adresatem.  W związku  z  tym  to  jest  powtórka  z  sytuacji  z
przed  roku,  kiedy  pan  przewodniczący  Matuszewski  również  nie  udostępnił
radnym  korespondencji  do  rady  kierowanej.  Mowa  o  budżecie  ma  sens  czy
rozmowa o  budżecie  ma  sens  wtedy,  kiedy radni  mają  określoną  wiedzę,  są  do  tej
rozmowy  przygotowani.  W  ciągu  20  minut  niestety  trudno  się  przygotować
chociażby w takim zakresie,  w jakim obywatele,  sołtysi ,  radni  oczekują  realizacji
swoich pomysłów. W związku z tym ja  zaproponowałem i chyba państwo radni też
mają  takie  odczucie,  żeby  budżet  jaki  przygotował  poprzedni  wójt  Kacprzyk  z
autopoprawkami  obecnego   wójta  Szczepkowskiego  przyjąć.  Natomiast  kiedy
sprawa  obecnego  finansowania  tego  roku  zostanie  wyjaśniona,  to  być  może  pod
koniec  pierwszego  kwartału  przystąpi libyśmy  do  generalnego  przejrzenia  tego
budżetu  i  dokonania  istotnych  zmian,  które  wypełnią  oczekiwania  mieszkańców  i
racjonalnie  pozwolą  wykorzystać  środki,  które  są  w  budżecie  lub  które
ewentualnie  możemy  pozyskać.  To  o  czym  państwu  mówię,  to  jest  kolejny
przyczynek do mojej  opini i  na temat  funkcjonowania pani skarbnik.  Pani skarbnik
łaskawie  zauważyła,  że  przecież  zmieści ła  się  w terminie  14  dni  na  odpowiedź  w
zakresie  informacji  publicznej.  Pani  skarbnik  się  zmieściła,  ale  co  z  tego  mamy
my  jako  radni.  Co  z  tego  mają  mieszkańcy  gminy,  skoro  radni  przystępują  do
dyskusji  i  nie  mając  na  ten  temat  ani  dokumentów  ani  wiedzy.  Ja  ponawiam taką
propozycję,  żebyśmy  ten  budżet  przyjęli  w  takiej  formie,  w  jakiej  tutaj  z
autopoprawkami  został  przedstawiony.  Chciałbym  usłyszeć  z  ust  pana  wójta
deklarację,  że  generalne  i  gruntowne  zmiany  budżetu  będą  możliwe,  tak  jak
zaproponowałem,  pod  koniec  przyszłego  kwartału,  kiedy  pan  pozna  tę  sytuację
finansową  gminy  i  kiedy  my  nabierzemy  większej  wiedzy  na  temat
funkcjonowania  budżetu,  na  temat  jego  składników  i  sposobu  zarządzania  tym
budżetem..
Mieszkanka Stębarka – pani Ewa Bawolska –  mamy dużą uwagę do projektu
uchwały,  szczególnie  do  części  mówiącej  o  zadaniach  zleconych  dla  organizacji
pozarządowych.  Z tego co usłyszałam, wnioskuję,  że w budżecie  przyjmujecie  dla
konkretnych  organizacji  konkretne  pieniądze.  O  ile  nie  mam  wątpliwości,  co  do
ustalenia  kwoty  dla  jednostek  organizacyjnych  typu  GOK,  o  tyle  przy  dawaniu
konkretnych  kwot  dla  organizacj i  uważam  za  błąd,  ponieważ  zgodnie  z  ustawą  o
działalności  pożytku  publicznego  i  wolontariacie  należało  przygotować  program
współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  w  którym  na  konkretne  zadania
publiczne  będą  przeznaczone  określone  kwoty.  Organizacje  pozarządowe
natomiast  po  te  kwoty  mogą  sięgnąć  tylko  i  wyłącznie  w  drodze  otwartego
konkursu  na  realizację  tychże  zadań.  Zatem  uważam,  że  wskazanie  w  budżecie
konkretnych  kwot  do  konkretnych  organizacji  jest  błędem.  Powinno  się  zapisać,
że  jest  na  przykład  na  działania  na  rzecz  osób  niepełnosprawnych,  na  działania
sportowe, i tp. .  Absolutnie  nie wolno wskazywać konkretnych organizacj i .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Mamy  w
projekcie  dzisiejszej  sesji  przyjęcie  programu  dotyczącego  działania  organizacji
pozarządowych  czy  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi.  Tam  jest
zapisana  kwota  25  tys.  zł .  Ja  tu  się  zgadzam  z  panią  Ewą  Bawolską,  że  te  kwoty
nie  powinny  się  pojawiać  w  projekcie  budżetu  przy  konkretnych  organizacjach,
bo  to  jak  gdyby  z  góry  narzuca  jakaś  tam fundacja  czy  jakaś  organizacja  ma  taką
kwotę  uzyskać.  Powinna  być  ogólna  suma  przeznaczona  na  funkcjonowanie  czy
na  współpracę  z  organizacjami  pozarządowymi  a  wyłanianie  tych  organizacj i ,
które  rzeczywiście  chcą  działać  powinno  odbywać  się  na  zasadzie  konkursu
ogłoszonego przez wójta.  Taką mam uwagę dotyczącą tego zagadnienia.  
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Skarbnik Gminy – pani  Urszula  Borkowska –  jedynie  mogę powiedzieć,  że RIO
bada  szczegółowo  i  nie  wnosiła  z  tego  tytułu  żadnych  uwag.  Uważam,  że  nie  ma
zastrzeżeń.  Jeśl i  nawet  jakieś  organizacje  pozarządowe,  jeśli  będzie  ogłoszony
przetarg.
Mieszkanka  Stębarka  –  pani  Ewa  Bawolska  –  RIO  pod  innym  kontem  to  bada.
RIO  bada  stronę  finansów.  Tam  nikt  pani  nie  zarzuci,  że  pani  ustali  dla
organizacj i .  Rozpatrujemy  to  z  innej  strony,  ustawie  o  działalności  pożytku
publicznego.
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – w momencie kiedy będzie
ogłoszony  konkurs  zgłosi  s ię  nie  jedno  stowarzyszenie  tylko  dwa  czy  trzy  w
danym zadaniu,  to  wcale  nie  znaczy,  że  to  co  jest  zapisane  w budżecie,  że  akurat
ma  wygrać  Stowarzyszenie  „Nasze  Pacółtowo”.  Te  zadania  będzie  wykonywało
inne  stowarzyszenie.  Wskazując  jakieś  inne  kwoty  czy  wartości,  to  nie  znaczy,  że
tak musi być.  
Mieszkanka  Stębarka  –  pani  Ewa  Bawolska  –  czy  nie  uważa  pani,  że  powinny
być zapisane zadania a nie  organizacja?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  proszę  o
poproszenie o głos.  Tak się stało,  że jeszcze przez te  dwie godziny rządzę.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ponieważ  rodzą  się  wątpliwości,  wstrzymam  się  z
wnioskiem w sprawie  tej  uchwały.  Natomiast  jeżel i  to  nie  zostanie  przyjęte,  to  do
tego  wniosku  będę  zmierzał.  Proponuję  dokonać  zmiany.  Kwotę  tych  25  tys.  zł ,
którą  wskazujemy w innej  uchwale,  zapisać  w tej  tabel i  jako  kwotę  przeznaczoną
na  wsparcie  czy  też  zabezpieczenie  działań  dotyczących  współpracy  z
organizacjami  pozarządowymi  bez  rozbijania  poszczególnych  kwot,  bez
wskazywania  jakie  to  mają  być  organizacje.  O  tym  jaka  to  ma  być  organizacja
zadecyduje  konkurs  ewentualnie  inny  sposób  wyłaniania.  To  ma  być  konkurs  dla
realizatorów  poszczególnych  celów,  które  są  w  programie  a  nie  dla  wszystkich
organizacj i  pozarządowych.  To  jest  wniosek  dotyczący  poprawki  do  tego
załącznika  nr  9,  żeby  wykreślić  wszystkie  te  organizacje  a  sumę  tych  dotacj i
przedstawić  jako  kwotę  ogólną  z  przeznaczeniem  na  realizację  zadać  dla
organizacj i  pozarządowych. 
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  chciałem  prosić  radnych,  żeby
przyjęli  uchwałę  odnośnie  budżetu  w  takim  kształcie  jak  została  przedstawiona,
bo  jutro  musimy  z  tym  rano  jechać  do  Elbląga,  żeby  zdążyć  pozamykać  pewne
sprawy.  Nie  ma  na  to  czasu  dzisiaj ,  żebyśmy  to  odkładali .  Po  nowym  roku
będziemy się  zastanawiać  nad  zmianami.  Ja  mogę  zadeklarować,  że  rzeczywiście,
że  jeżel i  będą  możliwości  f inansowe,  że  będziemy  przesuwać  na  inwestycje.  Na
dzień dzisiejszy chciałbym, żeby to zamknąć temat  budżetu uchwałą.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Zmiana
dotyczy  tylko  tego  jednego  załącznika.  Nigdzie  w  uchwale  budżetowej  nie
pojawiają  się  nazwy  organizacji  pozarządowych  prócz  tego,  że  są  tutaj  w
załączniku.  Myślę,  że  w  dniu  dzisiejszym  zsumowanie  tych  wszystkich
organizacj i  pozarządowych  i  wpisanie  jednej  l inijki  w  tej  tabeli  nie  stanowi
problemu i  do jutra jesteście  w stanie to  opracować. Ja sformułuję ten wniosek.  
Wnioskuję,  żeby  z  załącznika  nr  9  wykreślić  z  nazwy  wszystkie  organizacje
pozarządowe a kwotę przeznaczoną na ich wsparcie  umieścić  pod jednym zapisem
jako sumę tych kwot cząstkowych. 
Za  przyjęciem  wniosku  zgłoszonego  przez  radnego  Ryszarda  Balę  głosowało  4
radnych  (Ryszard  Bala,  Cecylia  Lecewicz-Husar,  Arkadiusz  Piasecki,  Piotr
Szewczak),  8 radnych było przeciw,  1 radna wstrzymała się. (  KTO?)
Wniosek nie przeszedł.  
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2019 r.
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Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 12 głosami za,  przeciwnych nie  było,  przy 1
głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/28/2018  w
sprawie uchwalenia budżetu gminy Grunwald na 2019 r.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).
 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejny  punkt
naszego  porządku  dotyczy  wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  gminy  do
Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”.
Wójt – pan Adam Szczepkowski – z mocy prawa w skład związku wchodzą
wójtowie,  burmistrzowie.  Natomiast  my  mamy  jeszcze  taką  możliwość,  że
możemy  jedną  osobę  spośród  radnych  delegować  do  pracy  w  Związku.  Padła
wczoraj propozycja na komisji ,  żeby to był  pan Arkadiusz Piasecki.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  przedstawiła
projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  gminy             do  
Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/29/2018  w  sprawie
wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  gminy  do  Związku  Gmin  Regionu
Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejna
uchwała w sprawie zniesienia  pomnika przyrody.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  zwróciło  się  do  nas  Starostwo
Powiatowe  z  wnioskiem  o  l ikwidację  pomnika  przyrody.  Dotyczy  to  dębu
rosnącego  na  działce  394  obręb  Stębark.  To  drzewo  jest  obumarłe.  Nie
przedstawia  szans  na  dalszy  rozwój.  Znajduje  się  w  sąsiedztwie  gruntów
uprawianych  rolniczo.  Stanowi  zagrożenie  dla  ludzi  i  mienia.  Jest  potrzeba
podjęcia  takiej  uchwały aby znieść ten pomnik i  przystąpić do wycinki.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  przedstawiła
projekt uchwały  w sprawie zniesienia pomnika przyrody.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  IV/30/2018  w  sprawie
zniesienia  pomnika przyrody.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  kolejna
uchwała  w  sprawie  uchwalenia  programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z
organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego na 2019 rok.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  jest  ten  program,  o  który  jedna  z
mieszkanek  na  sesj i  dzisiaj  pytała.  Jest  taki  program  opracowany.  Każdy  z
radnych dostał  do zapoznania się.  Jest  20 paragrafów. 
Mieszkanka  Stębarka  –  pani  Ewa  Bawolska  –  odnośnie  tego  programu,  bardzo
bym  prosiła  aby  sprawy  dotyczące  programu  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi  czy  real izacji  tych  zadań  były  sprawami  jawnymi.  Żeby  program
przynajmniej  w przyszłym roku poddany był  konsultacji  ze  społeczeństwem czy z
organizacjami  pozarządowymi.  Te  umowy  które  będą  real izowane  w  ramach
konkursu  otwartego,  abyśmy  my  społeczeństwo  mieli  o  tym  informację.  Do  tej
pory przez wiele  lat  nigdy nie  mogliśmy się  tego doczekać  i  widzieć tego.  To taki
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wniosek  ode  mnie  na  przyszłość.  Zapewne  myślę,  że  ten  program  też  nie  był
konsultowany z organizacjami pozarządowymi.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  przyjmuję  ten  wniosek  i  będziemy
pilnować, żeby tak było.  
Radny –  pan Ryszard Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Pani  Ewa
Bawolska   powtórzyła  mój  wniosek,  który  składałem  wczoraj.  Sprawa  dotyczy
publikacj i  projektów  uchwał  w   momencie  kiedy  one  wpłyną  do  biura  rady  jako
projekty.  Żeby  mieszkańcy  w  tych  sprawach,  które  uchwały  regulują,  mogli
posiąść  wiedzę  przed  przyjściem  na  sesję  i  żeby  w  tej  sesji  również  mogli  wziąć
czynny  udział  w  dyskusji ,  mając  wiedzę  z  BIP.  Mój  wniosek  dotyczący  tego
punktu,  ale również jako wniosek do pana jako kierownika urzędu.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – dobrze przyjmuję.
Innych uwag nie zgłoszono.
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  przedstawił
projekt  uchwały  w  sprawie  programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z
organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego na 2019 rok.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  IV/31/2018  w  sprawie
programu  współpracy  Gminy  Grunwald  z  organizacjami  pozarządowymi  i
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).

Ad pkt 6.  Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar –
kolejny punkt  naszych obrad -  wolne wnioski i  informacje.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – mam informację dla radnej  Iwony
Stanki,  bo  była  mowa  o  budowie  otwartej  s trefy  aktywności.  19  l is topada  2018
roku  poprzedni  wójt  podpisał  odstąpienie  od  umowy  dotyczącej  postępowania  o
udzielenie  zamówienia  publicznego.  Numer  jest  podany;  budowa  otwartej  s trefy
aktywności  nr 2.  To dotyczy właśnie Łodwigowa. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  W  dniu
wczorajszym  mieliśmy  w  porządku,  również  w  dniu  dzisiejszym  projekt  uchwały
w  sprawie  ustalania  zasad  wypłacania  diet  radnym  oraz  zwrotu  kosztów  podróży
służbowych.  Radni  wczoraj  zadecydowali ,  że  ten  punkt  zostanie  zdjęty  z
porządku  komisji  i  dzisiejszej  sesj i .  Dlatego  być  może  państwa  zaskoczyła  ta
sytuacja,  że na początku ustalając porządek ten punkt  został  wykreślony.
Ja  wczoraj  obiecałem,  że  przedstawię  jak  wyglądają  komentarze  prawników
wywodzone z decyzji  czy z  wyroków sądów w tej  sprawie.  
Kilka fragmentów: „Ustawodawca w art.  25 ust .  4 ustawy o samorządzie gminnym
określi ł ,  że  na  zasadach  ustalonych  przez  radę  gminy  radnemu  przysługują  diety
oraz  zwrot  kosztów  podróży  służbowych .”  Tutaj  uwaga  do  pani  skarbnik.  Skoro
ustawodawca  ustal i ł ,  że  przysługują  zwroty  kosztów  podróży  tzn.  że  radnego
można  delegować  w  podróż  służbową  i  żadna  inna  interpretacja  tutaj  chyba  nie
jest  właściwa.  Jedynym  zastrzeżeniem  o  jakim  ustawa  o  samorządzie  gminnym
mówi,  to  zadaniem  pracodawcy  jest  ustalenie  maksymalnej  wysokości  diety.  To
jest  w  gest i i :  po  pierwsze  -  Rady  Ministrów,  która  ustala  współczynniki,  a  po
drugie -  w gest i i  rady gminy,  która ustala  w ramach ograniczeń diety radnych. 
I  jeszcze  jeden  fragment:  „Zgodnie  z  zamysłem  prawodawcy  praca  radnego  ma
mieć  charakter  społeczny.  Radny nie  może otrzymywać żadnego wynagrodzenia  za
pracę  wykonywaną  przy  sporządzaniu  mandatu  radnego.  Jednak  mimo
społecznego  charakteru  tej  pracy  radny  nie  powinien  dokładać  do  tego  z  własnej
kieszeni  czyli  ponosić  kosztów  wykonywania  mandatu  jakby  się  pojawiały.  Są  to
między  innymi:  utracone  wynagrodzenie  za  pracę,  za  dzień  kiedy  radny
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uczestniczy  w  pracach  rady  gminy  lub  jej  komisj i  a  nie  świadczy  pracy  na  rzecz
swego  pracodawcy.  Pracodawca  ma  obowiązek  zwolnić  radnego  pracownika  na
czas  obrad  rady  lub  komisji  ale  nie  ma  już  obowiązku  zapłaty  za  ten  czas  kiedy
on  uczestniczy  w  obradach  rady  gminy  bądź  jej  obradach.  Koszty  przejazdu  z
miejsca  zamieszkania,  zatrudnienia  do  siedziby  rady  w  tą  i  z  powrotem,  koszty
rozmów  telefonicznych  z  prywatnego  telefonu,  utrzymanie  strony  internetowej,
i td.  Dlatego  ustawodawca  przewidując  powstanie  kosztów  wykonywania  mandatu
w  art.  25  ust .  4   przewidział  rekompensatę  tych  kosztów  w  postaci  wypłacanej
diety,  której  wysokość  i  zasady  przyznawania  w  oparciu  o  przepisy  uchwali  rada
gminy.  Potwierdzeniem  tego  jest  s twierdzenie  zawarte  między  innymi  w  wyroku
Sądu  Administracyjnego  w  Krakowie  z  2004  roku  gdzie  sąd  określ i ł ,  że  diety
radnego  nie  należy  utożsamiać  z  wynagrodzeniem  pracowniczym  lecz  zwrotem
wydatków  ponoszonych  przez  radnych  w  związku  z  wykonywaniem  mandatu
radnego.”
 Takie i  podobne komentarze możecie państwo znaleźć w wyszukiwarce.  Dlaczego
o  tym  mówię.  Ja  zaproponowałem,  żeby  radnym  diety  wypłacać  nie  miesięcznie,
niezależnie  od  tego  czy  rada  obraduje  czy  nie,  ale  za  udział  w  każdym
posiedzeniu  komisji  i  każdej  sesj i  rady.  Radni  na  to  nie  chcą  się  zgodzić.
Wczorajsza  dyskusja  wykazała,  że  jednak  wolą  otrzymywać  pełną  dietę
miesięczną  niezależnie  od  tego,  i le  kosztów  ponieśl i ,  gdy  sesje  i  komisje  się
odbywały.  W moim przekonaniu,  oczywiście  to  jest  dopuszczalne  rozwiązanie,  to
nie  jest  tak,  że  to  jest  niezgodne  z  prawem,  ale  w  moim  przekonaniu  w  sytuacji
kiedy  chcemy  coś  zmienić  w  tej  gminie,  chcemy  poprawić  przynajmniej
rzetelność  pracy,  to  takie  rozwiązanie ma słabe uzasadnienie.  Przypomnę państwu
sytuację  sprzed  pół  roku.  W  pierwszym  półroczu  rada  miała  zaplanowanych  6
sesji  i  tyle  samo  posiedzeń  komisj i .  Odbyły  się  3  sesje  a  3  się  po  prostu  nie
odbyły  a  mimo  to  za  każdy  miesiąc  radni  dostawali  diety,  mimo  że  nie
uczestniczyli  w  żadnej  sesji ,  w  żadnej  komisj i .  To   pokazuje,  że  te  rozwiązania
nie  są  zbyt  dobre.  Ja  sądzę,  że  pani  przewodnicząca  układając  plan  pracy  radnym
weźmie  pod  uwagę  to,  że  jesteśmy  po  to,  żeby  pracować.  Jesteśmy  tu  z  własnej
woli .  Jeżeli  ktoś  nie  chce  pracować,  nie  musi  tego  robić.  Może  nie  przychodzić
na  sesję,  może  nie  przychodzić  na  posiedzenie  komisji .  W  związku  z  tym  nie
powinien  oczekiwać,  że  będzie  mu  wypłacana  dieta  za  to,  że  jest  na  komisji  i  na
sesji .  Tak  więc  proszę  państwa  radni  ustali l i ,  że  będzie  tak  jak  było,  chociaż  w
moim przekonaniu,  to  nie jest  dobre rozwiązanie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  za  tydzień  na  sesji  będzie  radca
prawny. Jeżeli  będą pytania,  to na pewno odpowie na to.  
Radny – pan Ryszard Bala – ale na co ma odpowiedzieć?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  te  pańskie  pytania  odnośnie  diet ,
delegacj i .  Ja  uważam,  że  radny  nie  pracuje  tylko  na  komisj i  i  na  sesj i ,  ale  dobry
radny,  to  pracuje  przede  wszystkim w terenie,  tak  samo jak  sołtys.  Sołtys  też  nie
tylko  pracuje  wtedy  kiedy  przyjeżdża  na  sesję,  posłuchać  tutaj ,  zadać  jakieś
pytanie  czy  o  czymś  poinformować,  ale  głównie  pracuje  w  terenie  z  ludźmi  i  dla
ludzi.  
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  ja  też  w  tym  kontekście  i  chciałem  powiedzieć
dla pana Ryszarda Bali ,  że  to  jest  nowa rada i  myślę,  że nowa jakość tej  rady. Nie
ma co porównywać do poprzedniej i  dać szansę nowej radzie.  
Radny – pan Ryszard Bala – nie ja  jestem od oceny od oceny rady.
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  ocenia  pan  poprzednią  radę.  Powołując  się  na
poprzednią  radę,  porównuje  do  tej .  Myślę,  że  dajmy  szansę  nowej  radzie,  że
będzie to  nowa jakość.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Ja  swoją
opinię  wyrażam  na  podstawie  moich  obserwacji .  Mam  do  tego  prawo  i  to  będę
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robił .  Niezależnie  czy  te  moje  opinie  będą  się  państwu  podobały  czy  nie,  bo  to
nie  ma  dla  mnie  znaczenia.  Nie  jestem  tu  po  to,  żeby  się  komuś  podobać,  żeby
moje  wypowiedzi  wzbudzały  entuzjazm czy  krytykę.  To  jest  poza  mną.  Mam taką
nadzieję,  że  to  co  pan  Piotr  Szewczak  w  tej  chwili  powiedział  sprawdzi  się  w
praktyce.  Jak to  będzie,  zobaczymy. 
Radny – pan Piotr Szewczak – proszę o danie szansy.  
Mieszkanka  Stębarka  –  pani  Ewa  Bawolska  –  mam  zapytanie,  bo  obserwuję
stronę  BIP  Grunwald  i  tam  są  informacje  odnośnie  ogłoszenia  o  sesjach  rady
gminy i  dziwnie umknęła IV sesja  rady gminy. Dzisiaj  jesteśmy na III  sesji .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  dzisiaj  jest  IV
sesja.  Ona była zwołana z dnia na dzień.  
Sołtys  –  pan  Rydiger  Kupisz  –  ja  odnośnie  tych  koszy  koło  przystanków.
Prosiłbym soł tysów  o  informacje,  jeżeli  kosz  jakiś  jest  zapełniony,  to  informację
do mnie czy do biura urzędu. Jeżeli  sołtysi  by chcieli  czy mają kogoś do odrobku,
to  dam  parę  worków  na  wymianę.  Te  śmieci  to  są  praktycznie  plastyki  i  butelki,
to  zaraz można wrzucić do kosza gdzie jest  selektywna zbiórka.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni  Państwo.  Nie  ma
aż  takiej  potrzeby,  żeby  na  telefon  wysyłać  samochód  do  Mielna,  Rychnowa  czy
do  Dylewa,  bo  tam  jest  zapełniony  kosz.  Myślę,  że  to  w  urzędzie  powinna  być
zorganizowana  jakaś  akcja,  że  przejeżdża  samochód  po  terenie  gminy  raz  na  dwa
tygodnie  i  zbiera.  Wysyłanie  do  jednego  kosza  czy  do  dwóch  wydaje  się
nieracjonalne.  
Skarbnik Gminy –  pani  Urszula  Borkowska –  najbl iższa  sesja  jest  zaplanowana
na  28  grudnia.  W  związku  z  tym  materiały  na  najbliższą  sesję  powinny  być
państwu  już  jutro  wysyłane,  żebyście  państwo  miel i .  W związku  z  sytuacją,  że  to
jest  okres  nawału  prac,  koniec  roku  i  niestety  zmiany  w  budżecie,  które  mogą
nastąpić.  Przesunięcia  między  paragrafami  występują  w  każdej  chwil i  i  na
bieżąco,  jak  corocznie  chciałam  państwa  poinformować,  że  materiały  na  tą  sesję
zostaną  państwu  przekazane  28  grudnia  tuż  przed  sesją.  Omówię  je  szczegółowo
na  sesji  rady.  To  będą  już  takie  nieznaczne  zmiany.  Już  po  sporządzeniu  projektu
budżetu  na  dzień  dzisiejszy  wpłynęła  faktura  z  sołectwa,  gdzie  zakupiono
materiały z  przesyłką.  Był  plan na zakup materiałów. Nie ma na przesyłkę.  Trzeba
w  tej  chwili  to  szybko  przesunąć.  W  związku  z  tym,  że  projekt  budżetu  już  był
przygotowany,  nie  można było  tego wprowadzać.  Takie  mniej  więcej  zmiany będą
wprowadzone na 28 grudnia i  28 grudnia państwu przed sesją  dam materiały.  
Radny – pan Ryszard Bala  –  Pani  Przewodnicząca,  szanowni Państwo.  Ponieważ
jesteśmy  w  punkcie  informacje  i  zapytania  ja  mam  informację  do  państwa.  Na
poprzedniej  sesji  ja  złożyłem  tutaj   trzy  pytania  dotyczące  tej  działki  nad
jeziorem  Mielno  w  sprawie  której  podejmowaliśmy  uchwałę  o  przystąpieniu  do
zmiany planu zagospodarowania.
Przypomnę te pytania:
1.  Czy dla działki  79/83 wydana została decyzja o warunkach zabudowy i
    zagospodarowania terenu?
2. Czy prowadzona na terenie  działki działalność usługowa została
    zarejestrowana i  zgłoszona w  odpowiednich urzędach?
3. Od jakiej  powierzchni  terenu i  od jakiej  powierzchni pomieszczeń tej
    nieruchomości  odprowadzane były podatki?
W dniu 12 grudnia otrzymałem odpowiedź,  z której wynika:
Na  pierwsze  pytanie  -  czy  została  wydana  decyzja  –  „W  związku  z  tym,  że
działka  nr  79/83  ma  uchwalony  plan  miejscowy,  nie  wydaje  się  decyzji  o
warunkach zabudowy.”
Ja  tutaj  państwu  przedstawiałem  dość  wyraźnie,  że  plan  miejscowy  został
uchwalony  w  2012  roku.  Z  wypowiedzi  właścicielki  tej  działki  wynika,  że
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rozpoczęła  działalność  w  2009  roku.  W związku  z  tym  jak  można  się  powoływać
na  plan  miejscowy  uchwalony  w  2012  roku  w  sytuacji ,  kiedy  działalność  była  3
lata  wcześniej  rozpoczęta.  Tam  gdzie  nie  ma  planu  miejscowego  wydaje  się
decyzję o warunkach zabudowy. Potwierdzi pan to panie Kupisz?
Sołtys  –  pan  Rydiger  Kupisz  –  tak,  ale  ja  nie  wiem  czy  wcześniej  nie  było  też
planu.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jestem  w  trakcie  dochodzenia,  czy  wcześniej  była
tam jakaś decyzja.  Ale na razie nie  mam odpowiedzi.  
Natomiast  w  drugim  pytaniu  prosi łem  o  podanie  czy  prowadzona  na  terenie
działki  działalność  usługowa  została  zarejestrowana  i  zgłoszona  w  odpowiednich
urzędach? 
Na  to  drugie  pytanie  otrzymałem  odpowiedź  w  postaci  wydruku  z  Centralnej
Ewidencji  Informacji  Działalności  Gospodarczej.  Tu  jest  podane  kto  prowadzi
działalność,  pod  jakim  adresem,  jaki  jest  charakter  tej  działalności.  To  co
dostałem  to  nie  dotyczy  akurat  tej  działki  tylko  innej  działki  na  której  jest
prowadzona  produkcja,  obróbka  pozostałego  szkła  wyłączając  szkło  techniczne  a
nie  działalność  restauracyjna  czy  działalność  usługowa  w  postaci  wydawania
posiłków.  To  też  kwestia  będzie  jak  gdyby  w  dalszym  ciągu  wyjaśniona.  Nie  ma
tutaj  żadnej  innej  informacji  czy  działalność  została  zgłoszona  do  sanepidu,  do
straży  pożarnej  czy  Urzędu  Skarbowego,  i td.  Tych  podstawowych  informacji  o
które w swoich pytaniach wnosiłem w tym piśmie nie ma.  
W związku  z  tym ja  się  zastanawiam czy,  bo  ja  taki  sposób  odpowiadania  znam z
poprzednich  lat .  Zastanawiam  się  czy  były  wójt  Kacprzyk  nie  zostawił  jakichś
butów, do których ktoś chce się  teraz dopasować swoim postępowaniem. Nie mam
zamiaru  panie  Adamie  do  pana  tego  osobiście  odnosić,  ale  to  jest  właśnie  sposób
udzielania  odpowiedzi  na  pytania.  Ja  myślę,  że  pan  wyjaśni  dlaczego  takie
odpowiedzi,  w  taki  sposób  zostały  udzielone.  Dla  mnie  to  jest  żenujące  i  dość
przykre,  że muszę tutaj  o tym mówić.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – wyjaśnimy to.   

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –
ostatni punkt  porządku obrad dotyczy  interpelacji .  
Interpelacji  nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – jesteśmy w
okresie  przedświątecznym,  chciałam  państwu  złożyć  najlepsze  życzenia
świąteczne,  zdrowych,  spokojnych,  radosnych  świąt,  żeby  panowała  miła
atmosfera.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowskki  –  chciałem  złożyć  państwu  życzenia
zdrowych  i  pogodnych  świąt  Bożego  Narodzenia,  spędzonych  w  gronie  rodziny,
znajomych,  przyjaciół  i  bogatego  mikołaja.  Życzę  państwu,  rodzinie  i  proszę  te
życzenia przekazać w terenie znajomym, sąsiadom..  

Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rady  Gminy
zamknęła obrady IV sesji  Rady Gminy.

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Bronisława Warmińska Cecylia  Lecewicz-Husar

18


